

He had no doubt, however, the hon. gentleman had been actuated by a desire to further the public interest in making the enquiry; but he had not quite accurately reported the statement he (Sir John) made the other day, which was that negotiations had been commenced to fill up the vacancies in the Cabinet—that those negotiations had been interrupted by the absence of two important members of the Government, and that these gentlemen having returned they would be resumed. He had now only to state further, that there had been no results as yet from the negotiations. No appointments had been made; but at the earliest moment after the appointments were made, the House would be informed of them.

Mr. Mackenzie said he believed he had been quite in order in making the inquiry he did, the House having been assured a week ago that at the earliest moment the offices would be filled.

Sir John A. Macdonald said the hon. gentleman was mistaken. He (Sir John) on the contrary had stated that measures would be brought before the House during the present session which, if they received the sanction of Parliament, would greatly alter the duties and responsibilities of several of the departments, and that the great accessions of territory which the Government measures contemplated would, or rather might involve the necessity of a re-distribution of the duties of several of the great departments of the Government, and that this might cause some delay in filling up the vacancies. When a question was asked as to the duties of the Secretary of States for the Provinces, he had stated that no duties had been performed hitherto by that Minister; but that hereafter other and extended duties would be connected with that office—so also in other departments there might be a readjustment of duties caused by the great extension of territory both East and West.

Mr. Mackenzie said those explanations had reference to the filling of the office of Secretary for the Provinces; but his (Mr. Mackenzie's) question at present related more particularly to filling the office of Minister of Inland Revenue. The question he put last week concerning the office of Secretary for the Provinces was mostly to ascertain whether Government had yet decided to fill up that office or to do without it, as they had been led to expect last session. As to the other office, all that was stated was that negotiations were in progress for filling it, and he had to call

[Sir John A. Macdonald.]

est certain, cependant, que l'honorable député a été poussé par le désir de servir l'intérêt public en faisant cette demande; il n'a toutefois pas rapporté de façon exacte la déclaration qu'il (Sir John) a faite l'autre jour, disant que l'on avait entamé des négociations pour combler les vacances au Cabinet, que ces négociations avaient été interrompues à cause de l'absence de deux membres importants du Gouvernement, et que, ces messieurs étant maintenant revenus, les négociations reprendraient. Il doit ajouter, maintenant, que ces négociations n'ont pas encore donné de résultats. Aucune nomination n'a été faite. Dès qu'il y en aura, la Chambre en sera informée.

M. Mackenzie déclare qu'à son avis sa demande est conforme au Règlement, étant donné qu'on a averti la Chambre il y a une semaine que les postes seraient pourvus au plus tôt.

Sir John A. Macdonald répond que l'honorable député fait erreur. Il (Sir John) a déclaré au contraire que des mesures seraient présentées à la Chambre au cours de la présente session qui, si elles reçoivent la sanction du Parlement, modifieraient grandement les fonctions et les responsabilités de plusieurs ministères; il a déclaré en outre que les annexions de territoires prévus par les mesures gouvernementales entraîneraient peut-être une nouvelle répartition des fonctions entre plusieurs ministères importants du Gouvernement. Tout cela pourrait retarder les affectations aux postes vacants. Lorsqu'on lui a posé une question concernant les fonctions du Secrétaire d'État aux provinces, il a répondu que celui-ci n'était pas encore entré en fonctions, mais que ses attributions allaient être élargies. Dans d'autres ministères, également, il pourrait donc y avoir un rajustement des fonctions à cause de l'extension importante des territoires vers l'Est et vers l'Ouest.

M. Mackenzie souligne que ces explications touchent le poste de Secrétaire aux provinces, mais que sa question concernait la nomination du poste de ministre du Revenu intérieur. La question qu'il a posée la semaine dernière au sujet du poste de Secrétaire aux provinces visait surtout à s'assurer que le Gouvernement avait décidé de pourvoir à ce poste ou de le laisser tomber, comme on l'avait laissé entendre lors de la dernière session. Pour ce qui est de l'autre poste, tout ce qu'on en a dit, c'est que les négociations étaient en cours pour le pourvoir, et il devait attirer l'attention